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2021.10.17 Sunday Sermon主日講道講章                                                                                                                                                                     Pastor Madeleine Lee朱玉霞牧師


背誦經文Scripture Verses to Memorize
希伯來書Hebrews 6:10
[bookmark: 6:10]10 因為　神並非不公義，竟忘記你們所做的工和你們為他名所顯的愛心，就是先前伺候聖徒，如今還是伺候。
10 For God is not unjust to forget your work and [d]labor of love which you have shown toward His name, in that you have ministered to the saints, and do minister.


主題經文Scripture Reading
詩篇Psalms 103:1-3
[bookmark: 1:3][bookmark: 103:2][bookmark: 103:3]1（大衛的詩。）我的心哪，你要稱頌耶和華！凡在我裡面的，也要稱頌他的聖名！ 2 我的心哪，你要稱頌耶和華！不可忘記他的一切恩惠！ 3 他赦免你的一切罪孽，醫治你的一切疾病。
1 Bless the LORD, O my soul; And all that is within me, bless His holy name!
2 Bless the LORD, O my soul, And forget not all His benefits: 3 Who forgives all your iniquities, Who heals all your diseases













[bookmark: _Hlk83994586]要記念感恩 不可忘記

前言:
詩篇Psalms 103:1-3
1（大衛的詩。）我的心哪，你要稱頌耶和華！凡在我裡面的，也要稱頌他的聖名！ 2 我的心哪，你要稱頌耶和華！不可忘記他的一切恩惠！ 3 他赦免你的一切罪孽，醫治你的一切疾病。
1 Bless the LORD, O my soul; And all that is within me, bless His holy name!
2 Bless the LORD, O my soul, And forget not all His benefits: 3 Who forgives all your iniquities, Who heals all your diseases

希伯來書Hebrews 6:10
10 因為　神並非不公義，竟忘記你們所做的工和你們為他名所顯的愛心，就是先前伺候聖徒，如今還是伺候。
 10 For God is not unjust to forget your work and [d]labor of love which you have shown toward His name, in that you have ministered to the saints, and do minister.

(Evengelist Stephen Songlai 之見證)













一、神記念祂的約
詩篇Psalms 105:8,9,10
[bookmark: 105:8][bookmark: 105:9][bookmark: 105:10]8 他記念他的約，直到永遠；他所吩咐的話，直到千代─ 9 就是與亞伯拉罕所立的約，向以撒所起的誓。 10 他又將這約向雅各定為律例，向以色列定為永遠的約
8 He remembers His covenant forever, The word which He commanded, for a thousand generations, 9 The covenant which He made with Abraham, And His oath to Isaac, 10 And confirmed it to Jacob for a statute, To Israel as an everlasting covenant

詩篇Psalms 106:44,45 
[bookmark: 106:44][bookmark: 106:45]44 然而，他聽見他們哀告的時候，就眷顧他們的急難， 45 為他們記念他的約，照他豐盛的慈愛後悔。
44 Nevertheless He regarded their affliction, When He heard their cry; 45 And for their sake He remembered His covenant, And relented according to the multitude of His mercies.

路加福音Luke 1:54,55
[bookmark: 1:54][bookmark: 1:55]54 他扶助了他的僕人以色列， 55 為要記念亞伯拉罕和他的後裔，施憐憫直到永遠，正如從前對我們列祖所說的話。
54 He has helped His servant Israel, In remembrance of His mercy, 55 As He spoke to our fathers, To Abraham and to his seed forever.

路加福音Luke 1:72,73
[bookmark: 1:72][bookmark: 1:73]72 向我們列祖施憐憫，記念他的聖約─ 73 就是他對我們祖宗亞伯拉罕所起的誓
72 To perform the mercy promised to our fathers And to remember His holy covenant, 73 The oath which He swore to our father Abraham



二、神記念人的善行
使徒行傳Acts 10:4下
你的禱告和你的賙濟達到　神面前，已蒙記念了。 
Your prayers and your alms have come up for a memorial before God

馬可福音Mark 14:6-9
[bookmark: 14:6]6 耶穌說：由她吧！為甚麼難為她呢？她在我身上做的是一件美事。 
[bookmark: 14:7][bookmark: 14:8][bookmark: 14:9]7 因為常有窮人和你們同在，要向他們行善隨時都可以；只是你們不常有我。 8 她所做的，是盡她所能的；她是為我安葬的事把香膏預先澆在我身上。 9 我實在告訴你們，普天之下，無論在甚麼地方傳這福音也要述說這女人所做的，以為記念。
6 But Jesus said, “Let her alone. Why do you trouble her? She has done a good work for Me. 7 For you have the poor with you always, and whenever you wish you may do them good; but Me you do not have always. 8 She has done what she could. She has come beforehand to anoint My body for burial. 9 Assuredly, I say to you, wherever this gospel is preached in the whole world, what this woman has done will also be told as a memorial to her

















三、要記念祂所作的一切
詩篇Psalms 105:6
[bookmark: 105:5]6 你們要記念他奇妙的作為和他的奇事，並他口中的判語。
6 O seed of Abraham His servant, You children of Jacob, His chosen ones!

詩篇Psalms 77:11 
[bookmark: 77:11]11 我要提說耶和華所行的；我要記念你古時的奇事。
11 I will remember the works of the LORD; Surely I will remember Your wonders of old.

羅馬書Romans 5:8 
[bookmark: 5:8]8 惟有基督在我們還作罪人的時候為我們死，　神的愛就在此向我們顯明了。
8 But God demonstrates His own love toward us, in that while we were still sinners, Christ died for us

加拉太書Galatians 2:20 
[bookmark: 2:20]20 我已經與基督同釘十字架，現在活著的不再是我，乃是基督在我裡面活著；並且我如今在肉身活著，是因信　神的兒子而活；他是愛我，為我捨己。
20 I have been crucified with Christ; it is no longer I who live, but Christ lives in me; and the life which I now live in the flesh I live by faith in the Son of God, who loved me and gave Himself for me. 

哥林多前書1Corinthians 11:24,25 
[bookmark: 11:24][bookmark: 11:25]24 祝謝了，就擘開，說：「這是我的身體，為你們捨（有古卷：擘開）的，你們應當如此行，為的是記念我。」 25 飯後，也照樣拿起杯來，說：「這杯是用我的血所立的新約，你們每逢喝的時候，要如此行，為的是記念我。
24 and when He had given thanks, He broke it and said, Take, eat; this is My body which is broken for you; do this in remembrance of Me.25 In the same manner He also took the cup after supper, saying, This cup is the new  covenant in My blood. This do, as often as you drink it, in remembrance of Me.


四、我們要彼此記念
帖撒羅尼迦前書1Thessalonians 1:3
3 在　神─我們的父面前，不住地記念你們因信心所做的工夫，因愛心所受的勞苦，因盼望我們主耶穌基督所存的忍耐。
3 remembering without ceasing your work of faith, labor of love, and patience of hope in our Lord Jesus Christ in the sight of our God and Father

希伯來書Hebrews 13:3
[bookmark: 13:3]3 你們要記念被捆綁的人，好像與他們同受捆綁；也要記念遭苦害的人，想到自己也在肉身之內。
3 Remember the prisoners as if chained with them—those who are mistreated—since you yourselves are in the body also.

希伯來書Hebrews 13:7
[bookmark: 13:7]7 從前引導你們、傳　神之道給你們的人，你們要想念他們，效法他們的信心，留心看他們為人的結局。
7 Remember those who [a]rule over you, who have spoken the word of God to you, whose faith follow, considering the outcome of their conduct

加拉太書Galatians 2:10 
[bookmark: 2:10]10 只是願意我們記念窮人；這也是我本來熱心去行的。
10 They desired only that we should remember the poor, the very thing which I also was eager to do.


結論:
不可忘記祂一切的恩惠
